



ENAMEL AND PEARL NECKLACE AND EAR PENDANTS., 17th-19th century. Yellow gold. Oval pendant with a finely relieved Nativity scene enamelled in white and blue and applied on blood jasper. Black and white border with a lozenge-shaped decor and an ornamental frame with polychrome enamelled volute and leaf motifs. Mounted on an enamelled ornament with suspended pearl via 2 small chains with stone-set cube and pearl intermediate links. The lower part features 2 pearl pendants, 1 replaced. Enamel with minor chips. Very decorative, matching Neo-Renaissance necklace with cube intermediate links decorated with enameled lily motifs and natural, rice-shaped freshwater pearls. L pendant ca. 10 cm and necklace ca. 72 cm. Matching, long ear pendants from parts of the necklace, with 2 additional, drop-shaped cultured pearls as the lower part. L ca. 6.8 cm.

Gelbgold.

---

Koller Auctions, Hardturmstrasse 102, 8031 Zürich. Tel +41 44 445 63 63. [office@kollerauctions.com](mailto:office@kollerauctions.com)

style="color:#747474 !important;">Ovales Pendentif mit fein reliefierter Krippenszene in weiss-blau emailliert und auf Blutjaspis appliziert. Weiss-schwarze Bordüre mit Rautendekor und ornamentale Umrahmung mit polychrom emaillierten Voluten- und Blattmotiven. Montiert durch 2 Kettchen mit steinbesetzten Würfel- bzw. Perlen-Zwischenteilen, an ein polychrom emailliertes Zierteil mit hängender Perle. Als unteren Abschluss 3 Perlen-Pendentifs, 1 später ersetzt. Email mit kleinen Ausbrüchen. Sehr dekorative, passende Neorenaissance-Kette mit Würfel-Zwischenteilen verziert mit emaillierten Lilienmotiven, bzw. natürlichen reisförmigen Süsswasser-Perlen. L Pendentif ca. 10 cm und der Kette ca. 72 cm. Dazu passende, lange Ohrhänger aus Teilen der Kette mit 2 zusätzlichen tropfenförmigen Zuchtperlen als Abschluss. L ca. 6,8 cm.

CHF 8 000 / 14 000

€ 8 250 / 14 430

**Koller Auktionen - Lot 2083**  
**A160 Jewellery - Tuesday 27 March 2012,**  
**02.00 PM**

---

